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PROTOKÓŁ Nr  XLII/2017 

z XLII Sesji VII Kadencji Rady Miasta Szczecinek, o dbytej w sali konferencyjnej Urz ędu Miasta Szczecinek 

w dniu 15 maja 2017 roku 

 
 
Ustawowy skład Rady Miasta : 21 radnych. Obecnych: 19 radnych, według załączonej listy obecności. 

Nieobecni radni: Jacek Lesiuk i Zdzisław Miechowiecki.  

 
Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− przywitała zebranych stwierdzając wymagane kworum, tj. 19 radnych, i o godz. 9:00 otworzyła sesję,  

przedstawiając porządek obrad:     

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Miasta Szczecinek: z dnia 27.03.2017r. oraz z dnia 28.04.2017r. 

3. Uchwała w sprawie nieodpłatnego nabycia w trybie komunalizacji nieruchomości stanowiących własność 

Skarbu Państwa. 

4. Uchwała w sprawie zbycia własnościowego spółdzielczego prawa do lokalu mieszkalnego.  

5. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność Miasta Szczecinek. 

6. Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości stanowiących własność Miasta Szczecinek. 

7. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Narutowicza III” w Szczecinku. 

8. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

„Wiatraczna” w Szczecinku. 

9. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

„Trzesieka I” w Szczecinku. 

10. Uchwała w sprawie ustalenia wykazu kąpielisk na terenie Miasta Szczecinek w 2017 roku. 

11. Uchwała w sprawie zmiany przebiegu istniejącej drogi gminnej. 

12. Uchwała w sprawie wstępnej lokalizacji nowego przystanku komunikacyjnego na terenie Miasta Szczecinek,  

w ciągu drogi krajowej nr 20. 

13. Uchwała w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Miasta Szczecinek. 

14. Uchwała w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których 

zamieszkują mieszkańcy i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

15. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/194/2012 Rady Miasta Szczecinek z dnia 28 marca 2012r.  

w sprawie uchylenia uchwały w sprawie regulaminu przyznawania Odznaki Honorowej „Zasłużony dla Miasta 

Szczecinek”. 

16. Uchwała w sprawie Karty Samorządności. 

17. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Szczecinek. 

18. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Szczecinek.  

19. Zapytania radnych. 

20.  Zamknięcie sesji. 
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Ad.2.  

W głosowaniach jawnych Rada Miasta przyjęła kolejno bez uwag jednogłośnie 19 głosami „za” protokoły z sesji  

z 27.03.2017r. oraz z 28.04.2017r. 

 

Ad.3. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud żetowo-Ekonomicznej: 

− omówił projekt uchwały i jej uzasadnienie, 

− Komisja 6 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym  Rada  Miasta  jednogłośnie 19 głosami „za”, podjęła uchwałę: 

Nr XLI/354/2017   

w sprawie nieodpłatnego nabycia w trybie komunaliza cji nieruchomo ści stanowi ących  

własno ść Skarbu Pa ństwa. 

Ad.4. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud żetowo-Ekonomicznej: 

− omówił projekt uchwały i jej uzasadnienie, 

− Komisja 6 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym  Rada  Miasta  jednogłośnie 19 głosami „za”, podjęła uchwałę: 

Nr XLI/355/2017   

w sprawie zbycia własno ściowego spółdzielczego prawa do lokalu mieszkalnego . 

Ad.5. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud żetowo-Ekonomicznej: 

− omówił projekt uchwały i jej uzasadnienie, 

− Komisja 6 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym  Rada  Miasta  jednogłośnie 19 głosami „za”, podjęła uchwałę: 

Nr XLI/356/2017  

w sprawie wydzier żawienia nieruchomo ści stanowi ącej własno ść Miasta Szczecinek. 

Ad.6. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud żetowo-Ekonomicznej: 

− omówił projekt uchwały i jej uzasadnienie, 

− Komisja 6 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym  Rada  Miasta  jednogłośnie 19 głosami „za”, podjęła uchwałę: 

Nr XLI/357/2017   

w sprawie zbycia nieruchomo ści stanowi ących własno ść Miasta Szczecinek. 

Ad.7. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

Marcin Kaszewski Wiceprzewodnicz ący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorz ądności: 

− omówił projekt uchwały i jej uzasadnienie, 

− Komisja 3 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” i 0 głosach „przeciw”  pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− jego zdaniem na terenie objętym planem znajdują się miejsca dawnego pochówku, dobrze byłoby 

przeprowadzić badania tego terenu w tym zakresie,  

− uważa, że w takich miejscach nie powinno się budować. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− uwaga radnego nie wydaję się słuszna, proponowana uchwała to wynik kompromisu pomiędzy 

właścicielem terenu a Miastem, jeśli będą tam prowadzone prace budowlane, to prawdopodobnie 

najpierw zostaną wykonane badanie, o których mówi radny,  

− wyjaśnił, że bez zmiany w planie nie można aplikować o środki zewnętrzne na budowę planetarium. 
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Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym  Rada  Miasta  jednogłośnie 19 głosami „za”, podjęła uchwałę: 

Nr XLI/358/2017   

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przest rzennego „Narutowicza III” w Szczecinku. 

 

Ad.8. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

Marcin Kaszewski Wiceprzewodnicz ący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorz ądności: 

− omówił projekt uchwały i jej uzasadnienie, 

− Komisja jednogłośnie 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym  Rada  Miasta  jednogłośnie 19 głosami „za”, podjęła uchwałę: 

Nr XLI/359/2017   

w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrze nnego 

„Wiatraczna” w Szczecinku. 

Ad.9. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

Marcin Kaszewski Wiceprzewodnicz ący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorz ądności: 

− omówił projekt uchwały i jej uzasadnienie, 

− Komisja jednogłośnie 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym  Rada  Miasta  jednogłośnie 19 głosami „za”, podjęła uchwałę: 

Nr XLI/360/2017   

w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrze nnego 

„Trzesieka I” w Szczecinku. 

Ad.10. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 
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Marcin Kaszewski Wiceprzewodnicz ący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorz ądności: 

− omówił projekt uchwały i jej uzasadnienie, 

− Komisja jednogłośnie 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym  Rada  Miasta  jednogłośnie 19 głosami „za”, podjęła uchwałę: 

Nr XLI/361/2017   

w sprawie ustalenia wykazu k ąpielisk na terenie Miasta Szczecinek w 2017 roku. 

Ad.11. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

Marcin Kaszewski Wiceprzewodnicz ący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorz ądności: 

− omówił projekt uchwały i jej uzasadnienie, 

− Komisja jednogłośnie 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym  Rada  Miasta  jednogłośnie 19 głosami „za”, podjęła uchwałę: 

Nr XLI/362/2017  

w sprawie zmiany przebiegu istniej ącej drogi gminnej. 

Ad.12. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

Marcin Kaszewski Wiceprzewodnicz ący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorz ądności: 

− omówił projekt uchwały i jej uzasadnienie, 

− Komisja jednogłośnie 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym  Rada  Miasta  jednogłośnie 19 głosami „za”, podjęła uchwałę: 

Nr XLI/363/2017   

w sprawie wst ępnej lokalizacji nowego przystanku komunikacyjnego na terenie Miasta Szczecinek,  

w ci ągu drogi krajowej nr 20. 
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Ad.13. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

Marcin Kaszewski Wiceprzewodnicz ący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorz ądności: 

− Komisja 3 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” i  0 głosach „przeciw” pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym  Rada  Miasta  18 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” i 0 głosach „przeciw” 

podjęła uchwałę: 

Nr XLI/364/2017   

w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w s prawie regulaminu utrzymania czysto ści i porz ądku 

na terenie Miasta Szczecinek. 

Ad.14. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

Marcin Kaszewski Wiceprzewodnicz ący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorz ądności: 

− Komisja 3 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” i  0 głosach „przeciw” pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− przypomniała, że ogłoszenie tekstu jednolitego nie powoduje zmian w przepisach, 

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym  Rada  Miasta  15 głosami „za”, przy 4 głosach „wstrzymującym się” i 0 głosach „przeciw” 

podjęła uchwałę: 

Nr XLI/365/2017   

w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w s prawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komu nalnych od wła ścicieli nieruchomo ści,  

na których zamieszkuj ą mieszka ńcy i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uisz czoną przez 

właściciela nieruchomo ści opłat ę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Ad.15. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 
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Jacek Brynkiewicz Przewodnicz ący Komisji Prawa, Legislacji i Porz ądku Publicznego: 

− Komisja 4 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” i 0 głosach „przeciw” pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały zgłoszony przez grupę radnych, zacytował uzasadnienie projektu proponowanej uchwały, 

− Komisja proponuje i zgłasza poprawkę do projektu uchwały, polegającą na wykreśleniu w paragrafie 1 

słów: „albo gdy wyróżniony dopuści się czynu, wskutek którego stał się niegodny odznaki,  

w szczególności rażącego naruszenia zasad współżycia społecznego”. 

 

Marcin Bedka radny: 

− prace nad projektem uchwały trwały jakiś czas, każdy radny mógł się do tych prac włączyć i zgłosić swoje 

uwagi wcześniej jeszcze na etapie założeń, cieszy się, że powstał wspólny projekt  tej uchwały, 

− nie może zgodzić się na zaproponowaną poprawką, bo niweczy to wspólną pracę. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− wyjaśniła, że Komisja proponując poprawkę działa podobnie, jak jest to możliwe w przypadku każdego 

innego projektu uchwały, poprosiła o opinię Pana mecenasa Czesława Podkowiaka. 

 

Czesław Podkowiak mecenas: 

− chociaż w tym przypadku inicjatorem podjęcia uchwały jest grupa radnych, to ten projekt procedowany 

jest jak każda inna uchwała, każdy radny ma prawo zgłosić poprawki do proponowanej uchwały, może to 

zrobić także Komisja, nie ma w tym przypadku odmiennej procedury, 

− to co powiedział radny Marcin Bedka to jego opinia a nie zarzut natury formalnej. 

 

Marcin Bedka radny: 

− uważa, że proponowana przez Komisję poprawka jest nie do przyjęcia, ponieważ po podjęciu uchwały jej 

postanowienia ograniczałyby się tylko do osób, które współpracowały z komunistycznymi służbami 

bezpieczeństwa, natomiast wobec osób, które dopuściły się czynu, wskutek którego osoba wyróżniona 

stała się niegodna odznaki, w szczególności które w sposób rażący naruszyły zasady współżycia 

społecznego, Rada Miasta nie miałaby możliwości odebrania odznaczenia, 

− projekt uchwały przewiduje, że Rada Miasta „może” pozbawić odznaczenia, ale nie musi, każda sprawa 

będzie rozpatrywana indywidualnie,  

− gdyby przyjąć proponowaną poprawkę uchwała ograniczyłaby się tylko do osób współpracujących  

z ówczesnymi służbami bezpieczeństwa. 

 

Janusz Rautszko radny: 

− w pracach nad projektem uchwały nie brał osobistego udziału, ale popiera w 100% projekt przedłożony 

przez grupę radnych, nie rozumie propozycji Komisji, nawet w uzasadnieniu do uchwały zacytowanym 

przez Przewodniczącego Komisji zapisano, że Rada Miasta będzie mogła odebrać odznaczenie, „gdy 

wyróżniony dopuścił się czynu, wskutek którego stał się niegodny odznaki, w szczególności rażącego 

naruszenia zasad współżycia społecznego”, 

− dlatego nie dziwi się radnemu Marcinowi Bedce, że nie chce się zgodzić na wprowadzenie poprawki, 

− nie ma nic bardziej cennego, niż osiągnięcie konsensusu, 
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− a tu nagle chce się wprowadzić zmiany w wypracowanym wspólnie projekcie, nie wiadomo, czym 

podyktowane są proponowane obecnie zmiany,   

− w trakcie prac nad uchwałą grupa radnych uzgodniła, że projekt powinien zostać przedłożony Radzie 

Miasta w wersji wypracowanej wspólnie przez tę grupę radnych. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− wyjaśniła, że to ona na posiedzeniu Komisji zaproponowała poprawkę do projektu uchwały, 

− poprawkę zgłosiła dlatego, że jej zdaniem zastosowano zbyt szerokie sformułowanie, a tworząc prawo, 

nawet te miejscowe, trzeba ściśle i skrupulatnie do tego podchodzić, 

− obecnie to odznaczenie nie jest przyznawane, chodzi o odznaki przyznane wcześniej, 

− wiele z osób odznaczonych już nie żyje, odebranie odznaki uniemożliwi w takim przypadku obronę, 

− to zbyt szeroki zakres, a ocena będzie zależała od oceny bardzo wielu osób, które będą pracowały  

w Komisji Prawa, Legislacji i Porządku Publicznego, uważa, że to kwestia zbyt ocenna, 

− obecnie zamiast tego odznaczenia możliwe jest przyznanie odznaki „Zasłużony dla Miasta Szczecinka”, 

− w obowiązującej uchwale jest punkt 12 określający przypadki, w których możliwe jest odebranie 

odznaczenia, jej zdaniem tryb odbierania odznaczeń powinien nakładać na osobę występującą  

z wnioskiem większą odpowiedzialność, niż przy przyznawaniu odznaczenia, 

− ale nie ma w tej kwestii żadnych dyspozycji, każdy radny zagłosuje według własnego uznania. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− odnosząc się do wypowiedzi radnego Janusza Rautszko oraz radnego Marcina Bedki można odnieść 

wrażenie, jakoby projekt uchwały został wypracowany wspólnie przez Kluby Radnych działające  

w Radzie Miasta Szczecinek, 

− w rzeczywistości przedłożony projekt uchwały to nie jest wspólne stanowisko Klubów Radnych, tylko 

poszczególnych, indywidualnych radnych z różnych Klubów, 

− Klub Radnych Platformy Obywatelskiej nikogo ze swoich radnych nie upoważnił do występowania w tych 

pracach w imieniu Klubu, wypracowany projekt nie jest stanowiskiem całego Klubu Radnych Platformy 

Obywatelskiej, inni radni mieli swoje uwagi, które zgłosili na posiedzeniu Komisji, 

− zgadza się z argumentami Przewodniczącej Rady Miasta, że w uchwale nie powinno być tak szerokich 

sformułowań, ponieważ inaczej daną sprawę może ocenić opcja dzisiaj rządząca, a inaczej ci co rządzili 

przedtem, 

− niewielu radnych popiera to stanowisko Burmistrza, podał przykład radnego powiatowego, który utracił 

mandat radnego ze względu na współpracę z komunistycznymi służbami bezpieczeństwa, ale potem 

uruchomił fundację pomagającą ludziom w ratowaniu życia, za taką pozytywną działalność przyznałby tej 

osobie odznakę niezależnie od tego, co osoba ta robiła wcześniej, 

− od 1990roku minęło 27 lat, to już dziś historia dla wielu ludzi, nie powinno się tego oceniać, tak jak  

na przykład nie ocenia się już dzisiaj sanacji, 

− nieskromnie mógłby powiedzieć o sobie, że też mógłby mieć pretensje do tamtych czasów, ale nie jest 

zapalczywy, uważa, że podjęcie tej uchwały to otworzenie „Puszki Pandory”. 
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Janusz Rautszko radny: 

− nie mówił, że przedłożony projekt uchwały to wynik pracy Klubów Radnych, ale przedstawicieli z różnych 

Klubów, a odnośnie argumentu, że po podjęciu uchwały zgłaszane wnioski będą ocenne uważa, że 

wszystko jest ocenne. 

 

 Jacek Brynkiewicz Przewodnicz ący Komisji Prawa, Legislacji i Porz ądku Publicznego: 

− na wnioskodawcy występującym o odebranie danej osobie odznaki będzie ciążył obowiązek 

przedstawienia żelaznych argumentów i dowodów. 

 

Paweł Kwak radny: 

− uważa, że każdy z radnych we własnym sumieniu oceni jak głosować, przedłożony projekt uchwały to 

wynik i konsensus wypracowany między radnymi z różnych Klubów, 

− nie zgadza się z  Burmistrzem, że to „otworzenie Puszki Pandory”,  

− naród bez historii to nie naród, ale grupa ludzi mieszkająca na danym terytorium, uważa, że 

Przewodnicząca Rady Miasta narzuciła na posiedzeniu Komisji poparcie zgłoszonej poprawki. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− zapewniła, że niczego Komisji nie narzucała. 

 

Jacek Brynkiewicz Przewodnicz ący Komisji Prawa, Legislacji i Porz ądku Publicznego: 

− wyjaśnił, że na posiedzeniu Komisji głosował przeciwko poprawce co oznacza, że żadnych nacisków ze 

strony Przewodniczącej Rady Miasta w tej kwestii nie było. 

 

Renata Rak radna: 

− poparła stanowisko Przewodniczącej Rady Miasta na posiedzeniu Komisji ponieważ tez uważa, że  

w projekcie uchwały znalazł się zapis zbyt ogólny, a każdy ma swoją hierarchię wartości. 

 

Maciej Batura radny: 

− zacytował sporny zapis: . „albo gdy wyróżniony dopuści się czynu, wskutek którego stał się niegodny 

odznaki, w szczególności rażącego naruszenia zasad współżycia społecznego”, 

− wyjaśnił, że przygotowując się do opracowania treści projektu uchwały zapoznał się z zapisami i treścią 

wielu statutów gmin w całej Polsce, w których zawarto przesłanki umożliwiające odbieranie odznaczeń, 

które też są sformułowane bardzo ogólnie, 

− trudno jest przewidzieć wszystkie sytuacje, które mogą wystąpić, trzeba byłoby przytoczyć zbyt wiele 

przepisów prawnych, i zbyt wiele konkretnych przykładów i przypadków, 

− wniosek jednego z mieszkańców zgłoszony w ubiegłym roku dotyczył osób, które pracowały w służbach 

bezpieczeństwa i w tej pracy były nadgorliwe, ten wniosek spowodował rozpoczęcie prac nad 

proponowaną uchwałą, 

− nie chce ograniczania przypadków odebrania odznaki, ponieważ w praktyce może wystąpić wiele różnych 

okoliczności, na przykład ktoś może coś powiedzieć. 
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Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− nie zgadza się z radnym Maciejem Baturą, to że ktoś coś powie nie może być podstawą do odebrania 

odznaki. 

 

Maciej Batura radny: 

− przyznał, że ta część jego wypowiedzi to lapsus z jego strony, faktycznie to nie będzie  tak, że jak „ktoś 

coś powie” to wystarczy do odebrania odznaki,  

− wnioskodawca będzie musiał przedstawić konkrety i dowody. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− zgłosiła konieczność naniesienia korekty dot. tzw. „literówek”, w każdym z zastosowanych w projekcie 

uchwały zapisie: „Zasłużony dla Miasta Szczecinka”  zwrot „Miasta Szczecinka” należy zastąpić zwrotem 

„Miasta Szczecinek”, zamianie podlega końcówka „ka” na końcówkę „ek”, ta korekta nie wymaga 

przegłosowania; 

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania nad poprawką zaproponowaną przez 

Komisję Prawa, Legislacji i Porządku Publicznego: 

 

W głosowaniu jawnym  Rada  Miasta  przy 8 głosach „za”, 1 głosie „wstrzymującym się” i 10 głosach „przeciw” 

odrzuciła zgłoszoną poprawkę. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− przystąpiła do głosowania nad uchwałą. 

 

W głosowaniu jawnym  Rada  Miasta  10 głosami „za”, przy 8 głosach „wstrzymujących się” i 1 głosie „przeciw” 

podjęła uchwałę: 

Nr XLI/366/2017   

w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/194/2012 Rady Mia sta Szczecinek z dnia 28 marca 2012r. w sprawie 

uchylenia uchwały w sprawie regulaminu przyznawania  Odznaki Honorowej  

„Zasłu żony dla Miasta Szczecinka”. 

 
Obrady opuścił radny Jerzy Kania. Obecnych 18 radnych. 
 
 
Ad.16. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

Marcin Kaszewski Wiceprzewodnicz ący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorz ądności: 

− Komisja 3 głosami „za”, przy 0 głosach „wstrzymujących się” i  1 głosie „przeciw” pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 
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Jacek Pawłowicz radny: 

− proponowana Karta Samorządności według jej autorów ma przypominać o podstawowych zasadach 

budowania porządku demokratycznego w samorządach, 

− nie dowierza temu, ponieważ jego zdaniem to co się dzieje w szczecineckim Ratuszu stoi w sprzeczności 

z zapisami tej Karty, powołał się na procedurę poszerzania granic miasta, kiedy to wówczas nie liczyły się 

konsultacje ze społeczeństwem, Burmistrz wbrew woli mieszkańców Świątek przyłączył Świątki do 

Szczecinka, jak to się ma do zapisów przedłożonej karty samorządności ? 

− jak ta Karta ma się do tego, że Burmistrz nie chce udzielać odpowiedzi na pytania radnych opozycji, które 

dotyczą wydatkowania publicznych pieniędzy ? jaka to demokracja ? – chyba bliższa Białorusi, 

− gdy opozycja proponowała wprowadzenie budżetu obywatelskiego, Burmistrz był przeciwny temu, żeby 

mieszkańcy decydowali na co mają być wydawane publiczne pieniądze, 

− radny uważa, że Burmistrz jest ostatnią osobą na sali obrad, która mogłaby mówić o zasadach 

samorządności. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− wyjaśnił, że Karta Samorządności to nie jest jego propozycja, tylko dokument  wypracowany przez wiele 

podmiotów na Forum Samorządności: Związek Miast Polskich, Związek Powiatów Polskich, Unia 

Metropolii Polskich, Unia Miasteczek Polskich, Związek Województw Rzeczypospolitej Polskiej, 

Ogólnopolskie Porozumienie Organizacji Samorządowych oraz Związek Gmin Wiejskich 

Rzeczypospolitej Polskiej, te organizacje spotkały się na w/w Forum proponując przyjęcie karty 

samorządności , to Rada Miasta zdecyduje, czy taką Kartę popiera, czy nie, wypowiedź radnego Jacka 

Pawłowicza jest nie na temat,  

− gdyby jednak przyjąć argumentację radnego to jeśliby nie przyłączono Świątek do Szczecinka, to Pan 

Jacek Pawłowicz nie zostałby radnym w Radzie Miasta, to, że według radnego nie udostępnia się radnym 

danych dotyczących wydatkowania środków publicznych, to Burmistrz nie wie o co radnemu chodzi, 

− po 1990 roku jest taki ustrój a nie inny, te przepisy prawa zdaniem Burmistrza są obecnie naruszane, 

wprowadzane są ustawy niezgodne z Konstytucją, 

− radny Marcin Bedka na posiedzeniu Komisji powiedział, że jego zdaniem w Polsce samorządność nie jest 

zagrożona, ale chodzi o to, że to wszystko wynika z działań obecnie rządzących Polską, to odcięcie się 

od idei samorządności i próba scentralizowania Polski, na przykład  zmiana prawa wyborczego poprzez 

ograniczenie wyborów wójtów, burmistrzów, prezydentów miast, zmiany prawa dotyczące RIO, 

− rządzącym chodzi o to, żeby samorządy nie mogły same u siebie rządzić, i to wojewodowie, a nie 

marszałkowie województw mieliby decydować o wydawaniu funduszy unijnych, 

− dzieje się wiele rzeczy wbrew opinii samorządowców, np. likwidacja gimnazjów, nikt nie interesuje się 

tym, czy samorządy mają na to pieniądze, zmiany dotyczą tez działalności SANEPID-ów, chodzi  

o odebranie kompetencji starostom i pozostawienie ich w gestii rządu, 

− istnieje jeszcze Komisja Wspólna Rządu i Samorządu, która powinna konsultować ustawy, ale stała się 

„wydmuszką”, wiele ustaw uchwalanych obecnie to projekty poselskie nie podlegające żadnym 

konsultacjom, o tym jest napisane w proponowanej Karcie Samorządowej, żeby przestrzegano prawa, nic 

więcej. 
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Jacek Pawłowicz radny: 

− powtórzył, że Burmistrz jest ostatnią osobą na sali obrad, która może się w tej kwestii wypowiadać. 

 

Andrzej Grobelny radny: 

− uważa, że to sprawa polityczna, SANEPID był już podległy w pionie, ale Platforma Obywatelska  zmieniła 

to tak, że Starosta wskazywał inspektora, który potem ma kontrolować Starostę i Burmistrza,  

− uważa, że to absurd, akurat powrót do poprzednich zasad SANEPID-u to słuszny cel. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− wydaje się, że Starosta tylko proponuje osobę na stanowisko inspektora SANEPID-u, ale musi być 

jeszcze zgoda Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego, 

− od roku Wojewódzki Inspektor Sanitarny nie zgadza się w tej kwestii na kandydaturę zgłoszoną  przez 

Starostę Szczecineckiego, poza tym SANEPID nie kontroluje ani Burmistrza ani Starosty, 

− Inspektor Wojewódzki przez swoją niechęć może sparaliżować działania Miasta lub Powiatu, 

− to był słuszny ruch Platformy Obywatelskiej, żeby to zmienić, to różne myślenie o Polsce, 

− dziś decyzje podejmowane są przez Jarosława Kaczyńskiego jednoosobowo. 

 

Paweł Kwak radny: 

− przypomniał okres rządów koalicji PO-PSL, zapytał: gdzie był Burmistrz, gdy w 2008r. zlikwidowano 

prawie 1000 szkół ? gdy likwidowano posterunki Policji, oraz gdy  likwidowano placówki pocztowe ? 

niedofinansowanie służb mundurowych, to miało miejsce za rządów PO-PSL, odnośnie Prawa wodnego, 

PO wprowadziła kary za brak kanalizacji, 

− PiS pomaga gminom finansowo, ponad 2,5 miliarda zł otrzymało 250 średnich miast, z raportu wynika,  

że wśród tych miast jest również Szczecinek. 

 

 Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− dziwi się, jak można z tego typu wykazu tworzyć zarzuty wobec Burmistrza i Rady Miasta Szczecinek ? 

− jako samorząd Rada Miasta chce mieć wpływ na to, co się dzieje w Szczecinku, a nie na to, co się dzieje 

w innych miastach, radny Paweł Kwak zasiada w Radzie Miasta drugi rok, jest też na posiedzeniach 

Komisji Budżetowo-Ekonomicznej, przytaczanie argumentów, że samorząd nie dba o finanse jest  

nie trafne, nie rozumie wystąpienia radnego, które jej zdaniem nie ma związku z kartą samorządności. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− argumenty radnego i podane przez niego „dane” są wzięte „z kapelusza”, 

− dotacje są udzielane, ponieważ samorządom brak środków na niektóre zadania, z Konstytucji wynika, że 

to obowiązek Państwa, radny ściągnął dane z internetu o wojsku, o policji, co to ma wspólnego  

z samorządem, co ma z tym wspólnego Poczta Polska ? radny przytoczył dane nie mające związku  

z tematem obrad, 

− z którym punktem Karty Samorządu radny się nie zgadza ? w uchwale wskazuje się, jak skonstruowany 

jest samorząd po 1990 roku. 
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Paweł Kwak radny: 

− nie zrozumiał, co mówi Burmistrz, radny cytował dane, które mają miejsce w Polsce. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− co ma wspólnego niedofinansowanie służb mundurowych z Kartą Samorządności ? 

 

Paweł Kwak radny: 

− czemu Platforma Obywatelska nie protestowała w sprawie likwidacji posterunków ? 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− odebrała głos radnemu Jackowi Pawłowiczowi, który chciał wypowiedzieć się poza kolejnością. 

 

Marcin Bedka radny: 

− każdy, kto jest samorządowcem chciałby, żeby samorząd funkcjonował jak najlepiej, 

− ma wrażenie, że rozmowa dotyczy czegoś, co przez ostatnie dwie kadencje sejmu działo się w Polsce, że  

Polską rządzili ludzie z Burmistrzem nie powiązani, samorząd powinien mieć nad sobą nadzór, ze strony 

radnych, sądów i innych instytucji, przykład SANEPID-u, osoba wybrana prze Starostę następnie 

Starostę ocenia, to nie jest samorządność, były nieprawidłowości za rządów PO, były przestępstwa  

nie nadzorowane, po zmianie władzy, na którą nie głosował, nowa władza stara się doprowadzić do tego, 

żeby nadzór urealnić, gdyby zaproponowano przyjęcie takiej karty nie w formie uchwały, tylko na przykład 

na spotkaniu radnych, to można byłoby to przyjąć, 

− ale Burmistrz to upolitycznił narzekając na obecny rząd a wychwalając rządy Platformy Obywatelskiej, 

− są przykłady pozyskiwania środków unijnych po zapisaniu się do Platformy Obywatelskiej, tak było za 

rządów PO, założenia Karty Samorządowej są słuszne, ale procedura jej przyjmowania już nie, dlatego 

nie będzie głosował za przyjęciem tej karty, 

− przykro mu, że Burmistrz, na którego też kiedyś głosował, doprowadza do podziałów w społeczeństwie, 

− uważa, że Burmistrz zagubił się politycznie, niech Burmistrz powie, kiedy przyjął uwagi wynikające  

z przeprowadzonych konsultacji, czy Burmistrz słuchał społeczeństwa w momencie, kiedy przyłączał  

Świątki do miasta ? czy słuchał tylko swoich popleczników ? 

− duża grupa mieszkańców jest przeciwko koncertowi Behemota w Szczecinku, ale Burmistrz uważa, że 

tylko on stanowi samorządność. 

 

Obrady opuściła radna Edyta Wojnicz. Zostało 17 radnych. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− radny uważa, że obecny rząd powinien wprowadzić nadzór nad samorządem,  

− Karta Samorządności nie jest przeciwko obecnemu rządowi, 

− radny mówi, że chce słuchać mieszkańców, przypomniała, że mieszkańcy wyrazili swoje stanowisko, 

kiedy radny zgłosił wniosek o rozwiązanie Straży Miejskiej, nie było ze strony społeczeństwa 

wystarczającego poparcia dla wniosku radnego. 
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Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− działania Burmistrza zostały już czterokrotnie zweryfikowane przez mieszkańców w kolejnych wyborach 

samorządowych, dlatego nie zgadza się z uwagami radnego, 

− oczywiście, że proponowana Karta Samorządności jest polityczną deklaracją samorządowców, którzy 

chcą przestrzegania prawa ustanowionego po 1990 roku, a to się obecnie likwiduje, 

− głosowanie przeciwko Karcie Samorządności jest niezrozumiałe, a już łączenie tego z osobą Burmistrza 

jest absurdalne, co ma do tego Burmistrz ? Burmistrz przestrzega prawa, 

− nieprawdą jest, że większość mieszkańców jest przeciwko koncertowi Behemota, Burmistrz nie dopuści 

do polemiki na temat tego koncertu, bo to leży w gestii władzy wykonawczej, 

− SAPiK ma prawo organizować imprezy kulturalne różnego rodzaju, na tym polega demokracja  

i samorządność. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− nie dopuszcza do rozmowy o koncercie Behemota, bo to nie ma związku z tematem obrad. 

 

Marcin Bedka radny: 

− odnośnie referendum w sprawie rozwiązania Straży Miejskiej zwraca uwagę, że grupa radnych 

oceniająca podpisy poparcia uznała, że mieszkańcy Szczecinka nie potrafią napisać swojego nazwiska. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− w zespole tym zasiadała również ówczesna radna opozycji Małgorzata Golińska, która poparła 

stanowisko zespołu, dlatego wyprasza sobie insynuacje radnego. 

 

Marcin Bedka radny: 

− powołał się na przypadek, gdzie trzy osoby odczytały nazwisko osoby popierającej, ale pod wpływem 

sugestii Przewodniczącej Rady Miasta wycofały się z tego. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− niech radny poda także przykład osoby zmarłej, której podpis figurował na karcie poparcia. 

 

Marcin Bedka radny: 

− podpisy zbierały różne osoby i to faktycznie było niewłaściwe,  

− odnośnie zapisów karty samorządowej, to uważa, że mogą one dotyczyć nie tylko obecnego rządu, ale  

i przyszłego oraz wskazują uchybienia poprzedniego rządu, 

− w wielu przypadkach niektóre samorządy łamią zasady samorządności, dlatego nie powinny się one w tej 

kwestii wypowiadać. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− Burmistrz mówi o przestrzeganiu demokracji, ale z jego strony to czysta hipokryzja, ten sam Burmistrz  

nie odpowiada radnym na pytania dotyczące wydatkowania środków publicznych, 
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− dlaczego opracowując treść Karty Samorządności nie wpisano w niej, że Burmistrz musi udzielać 

odpowiedzi w takich sprawach? 

 

Marcin Kaszewski Przewodnicz ący klubu Radnych Platformy Obywatelskiej: 

− radny Marcin Bedka był obecny na posiedzeniu Komisji podczas omawiania projektu tej uchwały, 

wiadomo było, że opozycja w Radzie Miasta Szczecinek będzie bronić obecnie rządzących Polską, 

− opozycja nie jest więc ruchem obywatelskim wbrew temu co o sobie pisze, ponieważ wspiera rząd PiS, 

− może radnemu Marcinowi Bece nie udało się dostać do Platformy Obywatelskiej i dlatego teraz ma żal do 

PO? dlaczego radni opozycji uważają, że obecnie wszystko jest w porządku, skoro nie jest ? 

− w Forum Samorządności udział brało ponad 1000 osób, warto się przygotowywać do rozmowy, na tym 

Forum większość to ludzie bezpartyjni, sprawni niezależni samorządowcy z lokalnym autorytetem. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− poprosił radnego Marcina Kaszewskiego o podanie przykładu, na co jest wydawane co raz więcej 

pieniędzy ? 

 

Marcin Kaszewski radny: 

− Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska dysponuje milionami złotych, które zostaną teraz 

przekierowane w stronę opcji rządzącej. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− uważa, że radny Marcin Kaszewski nie odpowiedział na jego pytanie. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− jej zdaniem radny Marcin Kaszewski udzielił odpowiedzi. 

 

Marcin Kaszewski radny: 

− gdy odpowiadał, radny Jacek Pawłowicz rozmawiał z kolegą. 

 

Marcin Bedka radny: 

− w jego ocenie propozycja dwukadencyjności w samorządach to skandal, jest tego olbrzymim 

przeciwnikiem, odnośnie natomiast tzw. „niezależnych samorządowców” podał przykład Związku Miast  

i Gmin Dorzecza Parsęty, do którego jest delegatem z ramienia Rady Miasta Szczecinek, gdzie znaczna 

część samorządowców była przedtem członkami Platformy Obywatelskiej, a dziś są tzw. „niezależnymi”, 

− większość z nich to w rzeczywistości ludzie z PO, którzy uciekli z tej partii. 

 

Roman Matuszak radny: 

− przykro mu bardzo, że pod obrady Rady Miasta wkroczyła wielka polityka, miał nadzieję, że da się tego 

uniknąć, funkcjonuje w samorządzie już 25 lat i nie przypomina sobie, żeby poprzednie składy Rady 

Miasta podobną uchwałę podejmowały, 
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− to uchwała, której ostrze skierowane jest przeciwko legalnie wybranemu rządowi i legalnie wybranej 

obecnej władzy, trochę mu to przypomina dawniejsze „liberum veto”, 

− z uwagi na to, że ostrze uchwały skierowane jest przeciwko legalnie wybranej władzy w Polsce, do 

podjęcia tej uchwały ręki nie przyłoży. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− problemem miast i samorządów nie jest pytanie o samorządność, ale pytanie, dlaczego obecnie wybrany 

rząd narusza zasady samorządności, 

− nie powinno się krytykować inicjatywy, że samorządowcy nie zgadzają się na łamanie prawa. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− zgadza się z radnym Romanem Matuszakiem, że takiej uchwały nigdy wcześniej nie podejmowano, 

− ale jak jest legalnie wybrany rząd, to czy zdaniem radnego nie wolno go krytykować ? 

− tylko dlatego, że władza jest wybrana legalnie nie oznacza, że nie można zając swojego stanowiska, 

− ta Karta to prośba o przestrzeganie prawa. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− niech Burmistrz posłucha nagrań ze spotkań w kawiarniach u „Sowy”, tam były przykłady łamania prawa. 

 

Marcin Bedka radny: 

− zwracając się do Burmistrza oraz do radnego Marcina Kaszewskiego powiedział, że gdyby to co 

wprowadza PiS było robione za rządów Platformy Obywatelskiej, to Platforma Obywatelska byłaby za, 

− nie wie, czy tak by było, ale tak to wygląda i taka jest prawda, radni PO byliby za tym bez żadnych uwag  

i zastrzeżeń. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− niech radny Marcin Bedka poda jakieś przykłady. 

 

Jacek Brynkieiwcz radny: 

− radny Marcin Bedka mówiąc te słowa mu ubliża, składa wniosek formalny o zakończenie dyskusji.  

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− dopuściła dwa głosy przeciwko wnioskowi i głos za wnioskiem formalnym. 

 

Janusz Rautszko radny: 

− jest za wnioskiem, wszyscy są zgodni co do treści, rozbieżność występuje co do sposobu procedowania  

i tła podjęcia uchwały. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania nad wnioskiem formalnym o zakończenie 

dyskusji. 
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W głosowaniu jawnym  Rada  Miasta  14 głosami „za”, przy 3 głosach „wstrzymującym się” i 0 głosach „przeciw”  

postanowiła zakończyć dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym  Rada  Miasta  11 głosami „za”, przy 5 głosach  „przeciw” i 1 głosie  „wstrzymującym się”  

podjęła uchwałę: 

Nr XLI/367/2017   

w sprawie Karty Samorz ądności. 

 
Ad. 17. Sprawozdanie Burmistrza Miasta. 

− uwag nie zgłoszono. 

 

Ad.18. Informacja Przewodnicz ącej Rady Miasta. 

Janusz Rautszko radny: 

− w informacji Przewodniczącej Rady Miasta w punkcie 1 mowa jest pisemnych protestach przeciwko 

koncertowi Behemota oraz o tym, że Burmistrz w tej kwestii swojego zdania nie zmienił,  

− radny dziękuje za otrzymaną odpowiedź, ale radny również nie zmienił swojego stanowiska, jego 

zdaniem ten koncert nie powinien mieć miejsca. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− nie wie, czy większość mieszkańców jest za koncertem, czy przeciw, uważa, że to kwestia pewnego 

pluralizmu, poza tym prosi, żeby nie mówić o koncercie Behemota, ale jako o udziale Behemota  

w większej imprezie. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− na poprzedniej sesji Rady Miasta przypomniała radnym o zasadzie zgłaszania nieobecności na sesji lub 

na posiedzeniach Komisji, jednak z powodu wcześniejszego nie zgłoszenia przez radnych swojej 

nieobecności nie odbyło się posiedzenie Komisji, ponieważ nie było kworum, 

− dlatego postanowiła, że w przypadku, gdy nieobecność nie wynikała a z jakiejś nadzwyczajnej przyczyny, 

a nie została przez radnych zgłoszona wcześniej, nie będzie tych nieobecności usprawiedliwiała, 

− zgodnie z uchwałą Rady Miasta Szczecinek w takim przypadku istnieje możliwość dokonania potrącenia 

z diety radnego, nie wyobraża sobie, żeby planowana nieobecność nie była wcześniej zgłaszana, 

− zwróciła się do radnego Andrzeja Grobelnego: radny otrzymuje materiały na posiedzenia drogą 

elektroniczną oraz poprzez gońca, radny potwierdził, że kilka dni przed posiedzeniem Komisji odebrał 

materiały, ale ich nie przeczytał, 

− czy radny oczekuje specjalnego zaproszenia do przeczytania materiałów na posiedzenia Komisji lub 

Rady Miasta ? jaki schemat postępowania wobec radnego należałoby jego zdaniem zastosować ? 

− uważa, że przytoczone zachowanie radnego jest niepoważne. 
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Andrzej Grobelny radny: 

− zapytał, kto taką informację Przewodniczącej Rady Miasta przekazał, ponieważ on tego do niej nie mówił. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ta wiadomość pochodzi od Pani Katarzyny Mołczun, pracownicy Biura Rady Miasta. 

 

Andrzej Grobelny radny: 

− wyjaśnił, że materiały otrzymał danego dnia po godz.18:00, akurat wtedy, kiedy nie mógł ich przeczytać, 

potem był na urlopie, kwestia dostarczania materiałów jego zdaniem jest prawidłowa i nie wymaga 

zmiany, od teraz będzie drogą elektroniczną informował o ewentualnej nieobecności,  

− prosi Przewodnicząca Rady Miasta o spokój oraz żeby się nie denerwowała,  

− uważa, że wszystko jest pod kontrolą. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− to nie kwestia jej nerwów ale tego, że z powodu braku wcześniejszej informacji o nieobecności radnych, 

nie mogło się odbyć posiedzenie Komisji z powodu braku kworum, 

− gdyby radni poinformowali o tym wcześniej, można byłoby zmienić termin posiedzenia, 

− kilka minut po posiedzeniu Komisji radny Andrzej Grobelny był w Biurze Rady Miasta i złożył 

usprawiedliwienie, że był na urlopie. 

 

Marcin Bedka radny: 

− czy Przewodnicząca Rady Miasta zobowiązała Przewodniczących Komisji do uzgadniania z radnymi 

terminów posiedzeń Komisji ? Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorządności 

terminów posiedzeń wcześniej nie konsultuje, ale jej Zastępca tak,  

− chciałby, aby Przewodnicząca Rady Miasta zobowiązała Przewodniczących Komisji, żeby postępowali 

tak jak Wiceprzewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Samorządności. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− radny musi zdać sobie sprawę z tego, że w posiedzeniach Komisji udział biorą nie tylko radni, ale 

urzędnicy i przedstawiciele spółek i jednostek komunalnych, 

− Przewodniczący Komisji muszą dograć termin posiedzenia ze wszystkimi, ale nie zawsze jest to możliwe, 

− dlatego prosi radnych, żeby wcześniej sygnalizowali swoje nieobecności, aby można było dostosować 

termin posiedzenia. 

 

Andrzej Grobelny radny: 

− nie rozumie o co chodzi Przewodniczącej, uważa, że jej zachowanie jest niekulturalne, 

− najpierw trzeba się zastanowić nad tym, co chce się powiedzieć. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− cały czas słyszy się, że posiedzenia Komisji nie mogą odbywać się po godz. 18:00, ale w wielu 

samorządach w Polsce tak właśnie jest, 
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− uważa, że niemożliwe to jest nie uśmiechnięcie się po wypowiedzi Przewodniczącej Rady Miasta. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− cieszy się, że pozytywnie wpływa na radnego. 

 

Ad.19.  Zapytania radnych. 

Marcin Bedka radny: 

− radni otrzymali opinię prawną jako odpowiedź na pytanie Burmistrza, to kuriozalna odpowiedź mecenasa, 

− zacytował fragmenty tej opinii, zwrócił się za pośrednictwem Burmistrza z pytaniem do Pana mecenasa 

Czesława Podkowiaka, w jaki sposób radni mają teraz przedstawiać pytania ? rozumie, że teraz musi to 

być w formie uchwały Rady Miasta, albo trzeba dotrzeć do wszystkich radnych i zebrać ich podpisy pod 

pytaniem, a może Burmistrz przewidział inny tryb wspólnego pytania Rady Miasta? 

− pytanie Burmistrza zadane Panu mecenasowi miało pewną tezę, zwraca jednak uwagę, że prawo 

zadawania pytań ma każdy, nie tylko radny, 

− jeżeli Burmistrzowi nie podoba się forma zadawania pytań przez radnych, to nie ma przeszkód, żeby 

pytania te były zadawane przez radnych w trybie dostępu do informacji publicznej, 

− Burmistrz wydał wcześniej 9 tys. zł na opracowanie dotyczące trybu zadawania pytań przez radnych  

i udzielania im odpowiedzi, co się z tym opracowaniem stało ? 

 

Obrady opuścił radny Janusz Rautszko. Zostało 16 radnych. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− sprawa, którą radny poruszył, dotyczy przebiegu sesji Rady Miasta, za który  odpowiada  

Przewodnicząca Rady Miasta, w związku z narastającą ilością pytań i wniosków radnych, na których 

przygotowanie odpowiedzi wymaga poświęcenia dużo czasu urzędników, np. radny Jacek Pawłowicz 

dopytywał szefów spółek komunalnych czy dofinansowują koncert Krystyny Jandy – Pan mecenas 

Czesław Podkowiak przygotował na prośbę Burmistrza opinię prawną dotyczącą tej kwestii, 

− zgodnie z ta opinią, do zakresu wyłącznie Burmistrza należy udzielanie odpowiedzi lub wskazanie osoby, 

która odpowiedzi udzieli, tego typu opinia prawna nie zamyka ust radnym, tylko dzieli pytania na 

wynikające ze Statutu Miasta Szczecinek i pytania oparte na przepisach o dostępie do informacji 

publicznej, Rada Miasta ma w swoich obowiązkach nadzór poprzez Komisję Rewizyjną, ale to  

nie znaczy, że każdy radny lub członek Komisji ma takie uprawnienia jak Komisja, 

− z drugiej strony każdy obywatel może na zasadzie dostępu do informacji publicznej zadawać pytania,  

− to prawo zapewnia dostęp do wielu informacji,  nie jest więc tak, że jeśli radny zada pytanie oparte na 

przepisach o dostępie do informacji publicznej, to Burmistrz mu nie odpowie, 

− a jeśli nie odpowie, to każdy może zaskarżyć to do sądu,  

− wniosek o udzielenie informacji publicznej może być złożony w zwykłej formie, wzór formularza wniosków 

i zapytań radnych w takim razie już nie będzie stosowany. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− będzie literalnie przestrzegał prawa, o którym mowa w opinii mecenasa Czesława Podkowiaka, 
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− dlaczego teraz literalnie, chociaż do wczoraj w szerszym zakresie ? dlatego, że gdy dać komuś palec, to 

opozycja chce całą rękę, a to dezorganizuje pracę Urzędu Miasta, opozycja wchodzi w buty Komisji 

Śledczych, ale są wyroki mi orzeczenia mówiące, że każdemu radnemu nie przysługują te uprawnienia, 

które przysługują całej Radzie Miasta, dotychczas udzielano odpowiedzi w szerszym zakresie, ostatnie 

zapytanie radnego Jacka Pawłowicza zawierało 9 punktów, radny otrzymał odpowiedź na jeden punkt 

dotyczący wysokości kosztów inwestycji, ale nie uzyskał odpowiedzi na pozostałe 8 punktów. 

 

Czesław Podkowiak mecenas: 

− odnośnie wypowiedzi radnego Marcina Bedki przytoczył wyroki WSA i NSA, gdyby radni opozycji też się 

z tymi wyrokami zapoznali, to by wiedzieli, że są dwa tryby zadawania pytań: jako radni i jako obywatele, 

− tryb zadawania przez radnych pytań wskazany w Statucie Miasta Szczecinek jest trybem skróconym  

i nie zawiera procedury odwoławczej, wszystko zasadniczo jest informacją publiczną, ale tryb wskazany 

w Statucie Miasta przewiduje węższą procedurę, 

− zaznaczył, że pod swoimi opiniami podpisuje się osobiście, bardzo chętnie zapozna się z inną opinią 

prawną, która też będzie podpisana przez jej autora, radny Marcin Bedka mówi, że to przekazana 

radnym opinia mecenasa jest kuriozalna, ale niech inny prawnik podpisze się pod opinią odmienną, 

− czytając Statut Miasta należy tak procedować, jak to przedstawił w swojej opinii. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− zacytowała orzeczenie sądu zawierające analogiczne stwierdzenia, jak w opinii mecenasa Czesława 

Podkowiaka, czym innym jest tryb dostępu do informacji publicznej, a czym innym tryb zadawania pytań 

przez radnych przewidziany w Statucie Miasta. 

 

Andrzej Grobelny radny: 

− czym innym jest opinia prawna, a czym innym prawo, nie wiadomo, czy są inne wyroki, niż tych kilka, 

które przytoczył Pan mecenas Czesław Podkowiak, opinia Pana mecenasa to jednak tylko opinia, 

− radny nie rozumie, czego Burmistrz się lęka, chociaż rozumie, że jak radni zadają Burmistrzowi pytania, 

to jest problem, ile pytań zadali radni opozycji w 2017r. – nie tak dużo, tylko kilka, to nie są pytania 

bezsensu, ponieważ niektóre znalazły finał w Prokuraturze, chodzi o kontrolowanie, w jaki sposób są 

wydawane publiczne pieniądze, w jaki sposób zadanie pytania o wydatkowanie środków publicznych 

może zaszkodzić Urzędowi Miasta? jeśli wszystko jest w porządku, to dobrze, a jeśli są jakieś 

nieprawidłowości, to nie wolno tego zatajać. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− po pierwsze: nieznajomość prawa przez radnego szokuje, radny polemizuje z prawomocnymi wyrokami 

sądowymi, niech w takim razie radni opozycji poszukają innych orzeczeń, 

− czy radny Andrzej Grobelny nie rozumie, czy tylko próbuje to tak przedstawić ? radny ma prawo jak każdy 

obywatel zadać pytanie w trybie dostępu do informacji publicznej. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− stwierdził, że „aż się niebo zasmuciło, gdy Przewodnicząca Rady Miasta się wypowiadała”, 



 21

− zacytował fragment  opinii Pana mecenasa Czesława Podkowiaka wskazujący, że zgodnie ze Statutem 

Miasta radny „ma prawo do uzyskiwania odpowiedzi od Burmistrza”, opinia Pana mecenasa potwierdza 

więc, że radny ma prawo zadawać Burmistrzowi pytania, 

− w ubiegłym roku Burmistrz zorganizował szkolenie dla radnych, na którym osoba prowadząca to 

szkolenie powiedziała, że zadawanie pytań przez radnych to nie tylko prawo, ale i obowiązek ze strony 

radnych,  Burmistrz zlecił Panu mecenasowi Mirosławowi Wacławskiemu opracowanie opinii,  w jaki 

sposób urzędnicy szczecineckiego Ratusza mają odpowiadać radnym opozycji na zadawane przez 

radnych pytania, koszt sporządzenia tej opinii wyniósł 9 tys. zł, 

− radny poprosił Burmistrza o wskazanie chociaż jednego urzędnika, który skorzystał chociaż raz z tej opinii 

sporządzonej za 9 tys. zł, radny ma wrażenie, że ta opinia nie została wykorzystana, może Burmistrz na 

to odpowie lub wskaże osobę, która udzieli odpowiedzi ? 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− opinia Pana mecenasa Wacławskiego dotyczy tego, kto i w jakim trybie ma udzielać odpowiedzi,  

− natomiast opinia Pana mecenasa Podkowiaka w żaden sposób nie kwestionuje prawa do wystąpienia  

z pytaniem w trybie dostępu do informacji publicznej, 

− opozycja nie rozumie, że są dwa tryby zadawania pytań, to do radnych opozycji nie dociera. 

 

Obrady opuścił radny Roman Matuszak. Zostało 15 radnych. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− opinia Pana mecenasa Wacławskiego była sporządzona na zlecenie Burmistrza ze względu na problem 

zadawania „głupich” pytań przez radnych opozycji, ta opinia to dokument wewnętrzny, który ma służyć 

Burmistrzowi,  Burmistrz ma prawo zlecieć sporządzenie nawet  kilku opinii na ten same temat, 

− Burmistrz uznał, że opinii sporządzonej przez mecenasa Wacławskiego nie będzie stosował, 

− radni jako obywatele mają prawo do zadawania pytań w trybie dostępu do informacji publicznej, 

− jako radni mogą zadawać pytania tylko w trybie przewidzianym w Statucie Miasta, 

− opozycja sama jest sobie winna, jako przykład Burmistrz podał pytania radnego opozycji do szefów 

spółek komunalnych zadane podczas jednej z sesji, dotyczące ewentualnego dofinansowania biletów na 

koncert Krystyny Jandy, 

− Burmistrz będzie przestrzegał prawa literalnie a prawo mówi, że Burmistrz nie musi się tłumaczyć, 

dlaczego nie udzielił radnemu odpowiedzi, a radni w takiej sytuacji nie mogą się od tego odwołać, 

− jako obywatele natomiast także radni mają prawo zadać pytania o wszystko w trybie dostępu do 

informacji publicznej, nawet o to, na co nie uzyskali odpowiedzi jako radni, przestrzegając zasad 

wynikających z ustawy o dostępie do informacji publicznej należy zaznaczyć, że zgodnie  

z orzecznictwem sądowym bycie radnym nie jest ważnym interesem publicznym, pytania zadawane 

przez radnych jako radnych mogą być kierowane tylko do Burmistrza, Burmistrz może odpowiedzieć sam 

lub wskazać osobę, która odpowie w jego imieniu, albo nie udzielić odpowiedzi w ogóle. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− na pytanie zadane przez radnego na sesji Burmistrz może też odpowiedzieć dopiero na następnej sesji. 
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Marcin Bedka radny: 

− nie widzi potrzeby, żeby radni mieli pytać w trybie dostępu do informacji publicznej, 

− czy Przewodnicząca Rady Miasta przeczytała dokładnie opinię Pana mecenasa Podkowiaka  

i przytoczone przez Pana mecenasa wyroki ? tam jest napisane, że radnemu jako pojedynczemu 

radnemu nie przysługują uprawnienia takie, jak np. Komisji Rewizyjnej Rady Miasta, i to radny rozumie, 

jeśli Burmistrz przeczyta w/w wyroki to zobaczy, że tam nie ma nic o tym, że radny nie może zadawać 

pytań,  

− zwrócił się z pytaniem do Burmistrza: w jaki sposób zdaniem Burmistrza, Rada Miasta jako organ ma 

zadać Burmistrzowi pytanie ? w jakiej formie ma to nastąpić ? taki zapis znajduje się w opinii 

sporządzonej przez Pana mecenasa Podkowiaka, czy Rada Miasta aby zadać Burmistrzowi pytanie ma  

to zrobić w formie uchwały Rady Miasta? chciałby wiedzieć, jak skorzystać z prawa zadania Burmistrzowi 

pytań  przez Radę Miasta. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− nie życzy sobie sformułowań typu: „czy przeczytała Pani opinię i wyroki”, oczywiście że je przeczytała,  

− tam są odpowiedzi na pytania, które radny zadaje, Pan mecenas Podkowiak przedstawił to w swojej 

opinii, kontrolę nad Burmistrzem sprawuje Komisja Rewizyjna Rady Miasta, a nie poszczególny radny, 

− są też dwa tryby zadawania pytań Burmistrzowi: jako radny według Statutu Miasta oraz jako obywatel  

w trybie dostępu do informacji publicznej, a nie tak, jak tego sobie życzy radny Jacek Pawłowicz. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− zaprotestował przeciwko wypowiedzi Przewodniczącej Rady Miasta na jego temat. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− wyjaśniła, że przedstawiła tylko przewidziane prawem dwa sposoby zadawania Burmistrzowi pytań. 

 

Obrady opuścił radny Maciej Batura. Zostało 14 radnych. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− zwrócił się do radnego Marcina Bedki, że radny może zadać każde pytanie, ale nie na wszystkie musi 

otrzymać odpowiedź,   być może na niektóre pytania zostanie radnemu udzielona odpowiedź,  

− nawiązując do 9 pytań radnego Jacka Pawłowicza zadanych na formularzu stwierdził, że Burmistrz  

nie musi radnemu na te pytania odpowiadać, chociaż na jedno z nich radny odpowiedź otrzymał, 

− jeśli radny zada te pytania jako obywatel w trybie dostępu do informacji publicznej, to te pytania będą 

procedowane właśnie w tym trybie, Burmistrz zastrzega jednak, że zgodnie z ustawą w takim przypadku 

może zachodzić konieczność wykazania przez wnioskodawcę ważnego interesu społecznego. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− swego czasu Klub Radnych RdS zadał 9 pytań, o których mówił Burmistrz. 
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Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− na sygnał od Pana mecenasa Podkowiaka zwróciła radnemu uwagę, że to nie jest pytanie. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− zacytował 9 pytań, udzielono odpowiedzi tylko na pytanie dotyczące wydanej kwoty, na pozostałe pytania 

odpowiedzi nie ma. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− radny otrzymał odpowiedź, że w trybie, w którym zostały zadane pytania, odpowiedzi na pozostałe 

pytania nie otrzyma. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− 9 tys. zł wydane na opinie sporządzoną przez Pana mecenasa Wacławskiego i to nie zostało 

wykorzystane, to nie są pieniądze Burmistrza, tylko publiczne, a opinia jest niewykorzystana. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− nic takiego Burmistrz nie powiedział, że to nie jego pieniądze, i że dlatego opinii nie wykorzystał, 

− to zostało przez Burmistrza wykorzystane do jego wewnętrznego użytku, radny wchodzi w kompetencje 

organu wykonawczego, ale to Burmistrz decyduje, czy i na jaką opinię wydać pieniądze, 

− jeśli radny uważa inaczej może to zgłosić do Prokuratury. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− rozumie, że według Burmistrza Szczecinek „jest Mekką demokracji”, dziwi się, że nie zgłoszono tego 

zapisu do treści Karty Samorządowej. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− radny tego nie rozumie, ale to już nie jest wina Burmistrza. 

 

Marek Ogrodzi ński radny: 

− do Szczecineckiego Szpitala też zgłoszono pytania w ramach dostępu do informacji publicznej, 

− prawdopodobnie radny Jacek Pawłowicz nie miał do czynienia z obowiązkiem z jego strony 

procedowania w trybie dostępu do informacji publicznej jako osoba odpowiedzialna za sposób udzielenia 

odpowiedzi w tym trybie, to bardzo delikatna kwestia, tu się liczą słowa i szczegóły,  

− to, o co pytał radny Burmistrza to ważna kwestia dla danej osoby fizycznej, pytający musi w takim 

przypadku udowodnić, że dana informacja jest niezbędna ze względu na ważny interes społeczny, 

− można zostać zaskarżonym, że podało się za dużo informacji, albo że informacji nie udzielono, 

− pytanie musi być odpowiednio zadane. 
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Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− zauważyła, że radny Jacek Pawłowicz najpierw zadaje pytanie a potem nie słucha odpowiedzi i w czasie 

jej udzielania rozmawia z kolegą. 

 

Marek Ogrodzi ński radny: 

− odsyła radnego Jacka Pawłowicza do zasad savoir-vivre, jeśli radnego to interesuje, to niech słucha. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− zwracając się do radnego Marka Ogrodzińskiego powiedział, że warto być przyzwoitym, 

− ponad 3 miesiące temu zgłosił radnemu Ogrodzińskiemu jako Przewodniczącemu Komisji Ochrony 

Środowiska pisemny wniosek o zwołanie posiedzenia Komisji, otrzymał odpowiedź dopiero dziś po  

3 miesiącach,  że Przewodniczący Komisji nie widzi potrzeby jej zwoływania. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− przerwała wypowiedź radnego, ponieważ nie jest on kompetentny, żeby kogokolwiek uczyć kultury. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− prosi Przewodnicząca Rady Miasta o równe traktowanie radnych. 

 

Marek Ogrodzi ński radny: 

− jako Przewodniczący Komisji podtrzymuje stanowisko, że nie widzi potrzeby zwoływania posiedzenia  

w sprawie dotyczącej zdarzeń sprzed kilku lat, jeśli radny Jacek Pawłowicz poważnie traktuje rozmówce, 

to powinien patrzeć na niego, gdy rozmówca się wypowiada, nie chciał radnemu Jackowi Pawłowiczowi 

zwracać uwagi, tylko wyjaśnić, na czym polega dostęp do informacji publicznej, 

− postuluje, że szanować się wzajemnie i szanować jako ludzie. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− poprosiła o powrót do punktu porządku obrad: „pytania radnych”. 

 

Marcin Bedka radny: 

− w Szczecinku funkcjonuje duża grupa ludzi, którzy jeżdżą rowerami, w tym także ci, którzy jeżdżą 

rowerami szosowymi, ci drudzy zgłaszają problem, że nie da się rowerem wyjechać ze Szczecinka drogą 

na Barwice, chodniki dla tego typu rowerów nie nadają się do jazdy,  

− rowerzyści przemieszczają się do pewnego etapu obwodnicą, ale za rondem jest zakaz jazdy rowerem 

po szosie, ostatnio jeden z rowerzystów otrzymał od Straży Miejskiej mandat 100zł za to, że jechał 

obwodnicą, funkcjonariusze SM powiedzieli mu, że może dalej iść spacerkiem, radny prosi, żeby Straż 

Miejska nie wypisywała od razu za to mandatów, ale uprzedzała i pouczała rowerzystów, 

− wystawianie takich mandatów to zdaniem radnego chęć przysporzenia pieniędzy  budżetowi, 

− zapytał, czy Burmistrz jest w stanie ten problem rozwiązać ? 
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Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− to proste pytanie, a radny zadawał je przez kilka minut, Burmistrz zna ten problem, też jeździ rowerem  

i wie, że ścieżka gruntowa nie nadaje się do jazdy rowerem szosowym, 

− ale obwodnica to droga wojewódzka i to nie Miasto decyduje o ustawieniu rodzaju oznakowania, 

− Burmistrz zasugeruje i poprosi Straż Miejską, żeby mniej restrykcyjnie podchodziła do tej kwestii, ale  

nie może tego od Straży Miejskiej wymagać, problem zostanie wzięty pod uwagę i zostanie podjęta 

próba, jak ten problem rozwiązać. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− chciałby zgłosić wniosek. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− porządek obrad tego nie przewiduje, to punkt dotyczący tylko pytań radnych. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− zwrócił się do radnego Marka Ogrodzińskiego, iż chce, żeby się szanować, i oczekuje tego także od 

radnego Marka Ogrodzińskiego, żeby zwrócił uwagę, kiedy radny Marek Ogrodziński jako 

Przewodniczący otrzymał od niego wniosek, a kiedy na ten wniosek odpowiedział. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− przypomniała, że radni na sesji pytania mogą kierować tylko do Burmistrza. 

 

Czesław Podkowiak mecenas: 

− w porządku obrad jest punkt „pytania radnych”, to co było robione dotychczas odbiegało do zapisów w 

Statucie Miasta, obecna sesja nie zawiera punktu „wnioski radnych”, tylko punkt „pytania radnych” 

kierowane do Burmistrza. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− zwrócił się z pytaniem do Burmistrza Miasta, czy zostanie zwołane posiedzenie Komisji Ochrony 

Środowiska ? 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− to pytanie powinno zostać skierowane do Przewodniczącego Komisji poza sesją Rady Miasta, 

− Przewodniczący Komisji uznał, że nie widzi potrzeby jej zwoływania, ale radny Jacek Pawłowicz 

wykorzystuje każdą sytuację, żeby głosić swoje tezy, 

− Burmistrz wyjaśnia, że to, iż jakiś zakład ma pozwolenie na emisję nie znaczy, że to pozwolenie w całym 

zakresie wykorzystuje, GUS zbiera dane wynikające z wydanych pozwoleń emisyjnych, a radny udaje, że 

tego nie rozumie, bo to wygodne dla pseudoekologicznej działalności radnego, 

− radny może zwrócić się poza sesją do Przewodniczącego Komisji. 
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Renata Rak radna: 

− nawiązała do pikniku zorganizowanego przez trzy Rady Osiedla: Osiedle Trzesieka, Osiedle Zachód I 

oraz Osiedle Koszalińska-Kołobrzeska, podziękowała radnym za pomoc w zorganizowaniu tego pikniku, 

− to była inicjatywa oddolna, ma nadzieję, że współpraca między mieszkańcami będzie się rozwijać,  

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− radna Renata Rak podziękowała radnym, ale faktycznie organizatorem pikniku były Rady Osiedli,  

− chociaż udział radnych też był znaczny, to była fajna impreza. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag i wyczerpanie porządku obrad, zamknęła sesję, 

− poinformowała o terminie następnej sesji Rady Miasta planowanej na dzień 29.05.2017r. oraz  

o posiedzeniu Prezydium Rady Miasta w dniu 18.05.2017r. o godz.16:00, 

− zaprosiła radnych do wzięcia udziału w dniu 27.05.2017r. w uroczystościach z okazji 25-lecia współpracy 

Szczecinka z Bergen op Zoom, o godz. 9:30 przed Ratuszem a o godz. 18:00 w Kinie Wolność. 

 

Obrady Rady Miasta zako ńczono o godz. 12:30  

 

Na tym protokół zakończono. 

 

    Protokołował:                                                                                      Przewodnicząca Rady Miasta: 

    Dariusz Krupski                Katarzyna Dudź 


